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Protokół Nr LVI/2022 

z sesji  Rady Gminy Kętrzyn  z  dnia  28 grudnia 2022  roku 
 

Data i godzina spotkania 28.12.2022 r.   godz. 11.00  
 

 Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski 

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz 

Inspektor ds. obsługi rady Pani Jagoda Pyrka 

Kierownik Referatu Pan Mark Lemieszek 

p.o. dyrektora GOK Pani Marta Szmyd 

Prezes GPK Pan Krzysztof Tetfejer 

Kierownik GOPS Pan Robert Trusewicz 

Radca Prawny Pani Anna Jakubowska 

Nieobecni : Pani Żukowska Adrianna 
Pani Mańkowska Agnieszka 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Teresa Marzena Juchniewicz  stwierdziła, że na 15 radnych obecnych 
jest 13 w związku z czym obrady są prawomocne. Nieobecni radni to radna Pani Żukowska Adriana, Pani 
Agnieszka Mańkowska.  
Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż sesja jest nagrywana i osoby w niej uczestniczące muszą 
liczyć się z tym, że materiał może zostać upubliczniony.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad: 
 
1/ Otwarcie posiedzenia           

2/ Stwierdzenie prawomocności obrad 

3/ Podjęcie uchwał 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn 

- w sprawie zmiany w budżecie Gminy Kętrzyn na 2022 rok 

- w sprawie zmiany przebiegu istniejącej drogi publicznej gminnej Nr 12601N 

4/ Oświadczenia, stanowiska, apele 

5/Interpelacje i zapytani radnych 

6/Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

7/ Sprawy różne 

 

 

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie w sprawie ustalenia stawki za 1 km przewozu dzieci niepełnosprawnych do 

szkół oraz placówek edukacyjnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad w/w projektu 

uchwały.  

 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie przyjęcie porządku obrad.  

 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

 

Ad. pkt 3 Podjęcie uchwał 

 

 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn  
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż uchwała, w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kętrzyn spowodowana jest zmianami w uchwale budżetowej. Dochody i wydatki są tożsame tak, 

jak w uchwale budżetowej. Ponadto, dług gminy na koniec 2022 roku jest w wysokości 17 774 780 zł,  

nowych kredytów i pożyczek w tym roku nie zaciągano. Wykonano przychody z tytułu rozliczeń z lat 

ubiegłych w kwocie 4 205 211,05 zł oraz przychody z nadwyżki ze środków z lat ubiegłych w kwocie           

4 245 998 zł.  Daje to przychody w kwocie 8 451 209,05 zł. Wykonano rozchody z tytułu spłat kredytów i 

pożyczek zaciągniętych w latach ubiegłych - 2 246 000 zł. Planowany deficyt na koniec roku - 6 

205 209,05 zł. Dokonano również zmiany w załączniku nr 2 do uchwały tj. w wykazie przedsięwzięć. 

Zmiany są spowodowane poziomem wykonania danych przedsięwzięć.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

Nr LVI/276/2022 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kętrzyn na lata 2022-2030 

 
 
 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kętrzyn na 2022 rok 
 
Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż wzorem lat ubiegłych budżet gminy został poddany 

analizie po stronie wykonania, jak i zobowiązań, które będą miały swój skutek finansowy w roku 

następnym. Wobec  powyższego wprowadzono zmiany po stronie dochodów i po stronie wydatków, 

mając na względzie wykonane dochody i wydatki oraz zobowiązania, które będą dotyczyły roku 2022, ale 

ich fizyczna płatność nastąpi w 2023 roku. Ponadto w uchwale wprowadzono zmianę ( decyzja Wojewody 

Warmińsko-Mazurskiego)  -  zwiększono o kwotę 905 zł plan dochodów i plan wydatków w związku z 

przyznawaniem Karty Dużej Rodziny.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Katarzyna Rodak wyjaśniła, iż Komisja Rewizyjna nie wnosi 

uwag do w/w projektu uchwały. 



Protokół z sesji Rady Gminy Kętrzyn z dnia 28 grudnia 2022 roku Strona 3 
 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska Pani Barbara Bukowska 

wyjaśniła, iż Komisja Rozwoju Gospodarczego i Ochrony Środowiska nie wnosi uwag do w/w projektu 

uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Turystyki Pani Leokadia Kajcińska wyjaśniła, iż 

Komisja Oświaty nie wnosi uwag do w/w projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Uchwał Pani Iwona Pietkiewicz wyjaśniła, iż Komisja nie wnosi uwag 

do niniejszego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Usług Pan Tomasz Wyszomirski wyjaśnił, iż Komisja nie wnosi uwag 

do niniejszego projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Beata Bohdanowicz wyjaśniła, iż Komisja nie 

wnosi uwag do niniejszego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 

Nr LVI/277/2022 w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Kętrzyn na 2023 rok 

 

 
Projekt uchwały w sprawie zmiany przebiegu istniejącej drogi publicznej gminnej 126013N  
 
Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego Gminy Pan Marek Lemieszek wyjaśnił, iż intencją 

przygotowania tego projektu uchwały było uregulowanie przebiegu drogi gminnej- doprecyzowanie 

przebiegu. W chwili obecnej przebieg jest określony jako długość od drogi wojewódzkiej - jest tam odcinek 

około 700 m, gdzie nie można precyzyjnie ustalić jej końca, ponieważ działka drogowa jest dłuższa. 

Dodatkowo w połowie odcinka drogi znajduje się działka Rzeki Mławka, która przecina tą drogę. Kierownik 

Gminy wyjaśnił, iż  został przeprowadzony podział geodezyjny, który określa koniec drogi i zgodnie z tym 

projektem uchwały zakończenie drogi będzie stanowiło zakończenie działki. Pozwoli to na możliwość 

podjęcia decyzji, co do losów odcinka tej działki, który już nie jest drogą gminną. Podjęcie uchwały ma na 

celu  uregulowanie przebiegu.  

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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Nr LVI/278/2022 w sprawie zmiany 
przebiegu istniejącej drogi publicznej 
gminnej 126013N 

 
 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i 
placówek edukacyjnych  
 
Inspektor da Oświaty Pani Anna Abramowicz wyjaśniła, iż w październiku weszła zmiana w prawie 
oświatowym, jak również w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. Zmianie uległ zapis zwrotu 
kosztów dowożenia dziecka niepełnosprawnego przez rodziców samochodem prywatnym. Do tej pory 
wyliczano średnią z cen paliwa, na podstawie której dokonywano zwrotu kosztów dowozu takiego 
dziecka. W tej zmianie zapisujemy stawkę za 1 km, która została określona ustawą o ruchu drogowym.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuł projektu uchwały, a następnie poddała ją pod głosowanie. 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

Nr LVI/279/2022 w sprawie ustalenia 
stawki za 1 km przewozu dzieci 
niepełnosprawnych do szkół i placówek 
edukacyjnych 

 

 

Ad. pkt 4 Oświadczenia, Stanowiska Apele  

 

1/ Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, iż w dniu 09 grudnia 2022 roku Rada Gminy Kętrzyn 
uczestniczyła w  spotkaniu z druhami Ochotniczej Straży Pożarnej w Karolewie. Poinformowała, iż  do 
biura Rady „ do wiadomości” wpłynęły również pisma kierowane do Wójta Gminy. Przewodnicząca Rady 
gminy odczytała treść złożonych pism. 
 
Wójt Gminy Kętrzyn wyjaśnił, iż rozpoczęliśmy przebudowę remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Wilkowie.  Samochód tej jednostki stał na zewnątrz, IVECO OSP Karolewo również stało na zewnątrz. 

Wójt wyjaśnił, iż mając wyremontowaną remizę wolne były  2 miejsca garażowe.  Samochody warte ok. 

1 mln zł sztukę mogłyby nie stać na zewnątrz. W związku z powyższym pisemnie zwrócono się z prośbą 

do OSP Karolewo o wstawienie samochodu IVECO do remizy w Karolewie, co zostało wykonane. 

Następnego dnia pracownik Urzędu Gminy udał się w miejsce zamieszkania Pani Prezes OSP Karolewo 

z pismem informacyjnym, iż dnia następnego  do remizy wstawiony zostanie samochód OSP Wilkowo. 

Wójt podkreślił, iż wszystkie samochody ochotniczych straży pożarnych, zarówno Wilkowa jak i  

Karolewa,  stanowią własność Gminy Kętrzyn. Pracownik Urzędu Gminy podjął próbę dostarczenia 

pisma, w którym informowano, iż samochód OSP Wilkowo będzie umieszczony w remizie. Pani Prezes 

odmówiła odbioru w/w pisma. Następnego dnia samochód OSP Wilkowo został wstawiony do remizy. 

Wójt wyjaśnił, iż uważa, że obowiązek informacyjny został spełniony. To, że pismo nie zostało przyjęte, a 

informacja nie została przekazana dla zarządu OSP jest inną sprawą. Wójt dodał, iż OSP Karolewo 

dodatkowo ponownie poinformowano o możliwości odbioru kluczy do remizy. 
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Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, iż na spotkaniu uczestniczyła dość liczna grupa radnych i 

sołtysów . Spotkanie odbyło się w nowo wyremontowanej remizie OSP Karolewo. Wskazała, iż jest to  

przepiękny budynek, który zachwycił wszystkich obecnych. Zauważyła, iż spotkanie było burzliwe, a jego 

efektem było przygotowanie przez Radę Gminy Kętrzyn stanowiska powyższej sprawie. Przewodnicząca 

Rady Gminy odczytała w/w stanowisko.  

Przewodnicząca Rady Gminy Rady zauważyła, iż ważne byłoby również poznać opinię sołtysów, którzy 

uczestniczyli w spotkaniu, poświęcili czas, energię, zaangażowanie i wielką chęć rozwiązania konfliktu. 

W związku z powyższym ogłasza przerwę w obradach, celem umożliwienia się sołtysom wypowiedzenia 

się w tej sprawie, co  będzie uzupełnieniem wskazanego stanowiska.  

Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach. Obrady wznowiono po przerwie.  

Sołtys z terenu Gminy Pan Władysław Węglarski wyjaśnił, iż sołtysi zapoznali się z przedstawionym 

stanowiskiem Rady Gminy oraz zgadzają się z jego treścią. Sołtysi uważają, iż  pomieszczenie w remizie 

w Karolewie, powinno służyć wszystkim mieszkańcom. Do  budynku są 2 wejścia, które są od siebie 

zupełnie niezależne i nie kolidują ze sobą.  

Przewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie przyjęcie stanowiska Rady Gminy w omawianej 

sprawie.  

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
 

Ad pkt 5 Interpelacje i zapytania radnych 

Brak. 

 

Ad pkt 6 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Brak.  

 

Ad pkt 7 Sprawy różne 

1/ Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała zgromadzonych iż do biura rady wpłynęła skarga na 

działalność Wójta Gminy. Dokument zostanie przekazany radnych drogą elektroniczną. Przewodnicząca 

odczytała treść złożonej skargi. Zaproponowała przekazanie skargi do rozpatrzenia Komisji Skarg , 

Wniosków i Petycji. 

Przebieg głosowania : 
          „za” : 13  radnych : Biała Serafina, Katiuszyn Mirosława, Bukowska Barbara, Dziemiela 
                   Wiesław, Juchniewicz Teresa, Bohdanowicz Beata, Rodak Katarzyna, Pietkiewicz 
                   Iwona, Rutkowski  Zbigniew, Kajcińska Leokadia, Tomasik Mirosław, Olechnowicz  
                   Renata, Wyszomirski Tomasz 

             „przeciw”  :   0 radnych :  
  „wstrzymało się” :   0 radnych 
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2/ Wójt gminy Kętrzyn poinformował, iż chciałby uzupełnić wypowiedź dot. sytuacji przekazania remizy 

OSP Karolewo. Wskazał, iż 13 grudnia pracownik Urzędu Gminy próbował wręczyć pismo  informujące, 

iż w dniu 14 grudnia remizie OSP Karolewo, zostanie umieszczony pojazd marki Mercedes o numerze 

rejestracyjnym NKE83LU. W dniu 14 grudnia zostaje wstawiony samochód OSP Wilkowo do budynku 

OSP Karolewo. W dniu 15 grudnia wpływa pismo, które odczytała Pani Przewodnicząca  wskazujące, iż 

nie przekazano informacji w zakresie wstawienia samochodu jednostki OSP Wilkowo.  Na pismo 

udzielono odpowiedzi w dniu 19 grudnia wskazując, iż „ o powyższym fakcie została poinformowana 

Prezes OSP w Karolewie-Pani Natalia, zapoznając się z pismem tutejszego Urzędu, numer 

SO55.43.2022 z dnia 13 grudnia 2022 roku, którego następnie odmówiła przyjęcia”.  Wójt Gminy Kętrzyn 

wyjaśnił, iż obowiązek informacyjny, a przynajmniej próbę poinformowania Zarządu OSP podjęto. Z uwagi 

na brak przepływu informacji między członkami Zarządu OSP Karolewo, obecnie  wszelka 

korespondencja kierowana jest do całego Zarządu. Wójt wyjaśnił, iż powyższe informacje przekazuje 

celem wyjaśnienia, by radni i sołtysi wiedzieli, co wynika z korespondencji.  

3/ Wójt Gminy Kętrzyn poinformował, iż do Pana Premiera, do Ministra Rolnictwa, a także do Wojewody 

skierowano pismo z prośbą o interwencję, a także wykluczenie niekontrolowanego napływu zboża, 

kukurydzy i rzepaku z Ukrainy.  

4/ Wójt Gminy poinformował, iż w zakresie dodatku węglowego : złożono 1642 wnioski, zakończone 

postępowania -1638, przyznane świadczenia-1376 na kwotę 4 128 000 zł, decyzji odmownych-141, 

umorzenie postępowania lub też pozostawienie bez rozpatrzenia-121 spraw, wywiady przeprowadzone 

do celów przyznania dodatku węglowego-80, sprawy w toku, czyli odwołania-4 sztuki. Wszystkie wnioski 

rozpatrzone pozytywnie zostały wypłacone. Wójt poinformował, iż węgiel nadal jest zamawiany, a 

dystrybucja prowadzona jest zgodnie  z kolejnością złożonych wniosków przez mieszkańców.  Obecnie 

zakupionych jest 125 ton groszków, 125 ton orzecha. Sprzedano około 130 ton. Spółka realizuje zadania 

dystrybucji. Wójt wskazał, iż jeśli chodzi o  ilość złożonych wniosków na groszek-135 wniosków na 197 

ton oraz orzecha 168 wniosków na 218 ton, łącznie jest to 415 ton, ponad 600 tys. zł.  Wójt zauważył, iż 

pojawiają się różne problemy - część osób rezygnuje telefonicznie, część w formie pisemnej, część 

rezygnuje, a następnego dnia, jest w kasie i opłaca.   

5/ Wójt Gminy Kętrzyn zaprosił na Orszak Trzech Króli, który odbędzie się 6 stycznia o godzinie 12, w 

Kościele w Karolewie. Podziękował pracownikom, kierownikom jednostek organizacyjnych, sołtysom  za 

mijający już rok ciężkiej pracy. Podziękowania złożył również mieszkańcom za wyrozumiałość i za 

cierpliwość. 

Przewodnicząca Rady Gminy wskazała, iż jako przedstawicielka Rady Gminy chciałaby wszystkim 

podziękować za ten rok, za wspólną pracę kolegom i koleżankom, Radnym, Sołtysom, którzy zawsze byli 

do dyspozycji i wspierali swoją mądrością. Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała pracownikom 

Urzędu, Wójtowi za współpracę w tych bardzo trudnych momentach, których mieliśmy w tym roku jako 

kraj, jako gmina, samorząd bardzo wiele. Dzięki mądremu podejściu i woli współpracy, serdeczności, 

chęci rozwiązywania problemów, udało nam się przetrwać go w miarę dobrze. Zadania przed nami na 

pewno trudne i to, co było też nie było łatwe. Były trudne i bardzo trudne chwile. Nigdy nie zdawaliśmy 

sobie sprawy chyba, że wolność, pokój, to są sprawy jeszcze niepewne- przyzwyczailiśmy się do tego, 

że mamy spokój, że nikt nam nie zagraża. Wstrząsnęło to nami bardzo i na pewno wpłynęło też na 

samopoczucie ludzi. W związku z tym nie było łatwo, ale tutaj z kolei wykazały się taką wielką, wielkim 

optymizmem i radością niesienia ludziom przyjemności nasze wspaniałe Koła Gospodyń.  Wielkie brawa 

dla tych Pań, które pamiętały o osobach starszych, organizowały spotkania nad Jeziorem Mój, ale również 

w swoich miejscowościach. Podziękowania także dla świetlic wiejskich, które również realizowały swoje 

zadania na bieżąco, ale też uczestniczyły w zaproszeniach. Te zaangażowanie nie tylko te, które wynikały 

z obowiązków, ale poświęcenie swojego wolnego czasu. Najważniejsze, że potrafiliśmy się zjednoczyć i 

chyba siła w tym zrozumieniu. I dziękując jeszcze raz wszystkim chciałaby życzyć więcej spokoju i dużo 

radości w nowym nadchodzącym roku. 
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